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Quarterly Newsletter – September 2023 

Thank you to all coaches who are making sport safe for EVERYONE!

To foster a positive sport culture, coaches are encouraged to adopt a participant-
centered coaching approach. As the name implies, participant-centered coaching places

the participant or athlete at the centre of the coaching process. This means that coaches

base their coaching decisions on what will be most helpful to the participant. Coaches must

ask themselves, “Given where this participant is at physically, psychologically, and socially,

what will be best for them at this time?” or “How will my decision affect the participant as an

athlete and as a person?” 
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Benefits of participant-centered coaching 

When participant-centered coaching strategies are used, both coaches and participants

benefit. Participant-centered coaching:

Fosters creativity 

Promotes critical thinking and self-reflection 

Provides opportunities for coaches and participants to provide each other feedback 

Re-defines success and the means of achieving it 

Promotes shared decision making and problem solving 

Teaches life skills and enhances ethical conduct 

Improves performance and the likelihood for success 

Promotes growth and fulfillment for both coaches and participants (that is, personal

and mutual growth) 

Protects participants from harm 

Protects coaches from false allegations 

Find out more by taking NCCP Creating a Positive Sport Environment eLearning module.

True Sport
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Changing culture takes intentional work. It’s the day-to-day, consistent, and continual

commitment by all members to implement the Responsible Coaching Movement

and activate the True Sport Principles that will create the culture you seek.

Check out the True Sport Lives Here: Coaches infographic to discover how you can embed

True Sport into your coaching – because good sport can make a great difference!

New eLearning Available!
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Values-Based Coaching: A True Sport Approach is a new e-Learning course designed

for coaches at every level of sport.

The course will introduce coaches to values-based coaching and True Sport, expand their

understanding of long-term development, and explain the connection between Safe Sport

and True Sport. Coaches will be provided with True Sport information, tools, and

approaches to the delivery of values-based programing. The course highlights how using

the True Sport Principles will establish positive and enriching sport experiences for all, with

reflection activities to connect personal coaching experience to True Sport. And of course,

coaches will be provided with resources to implement what they learn in practice. Available

in The Locker for $15.00, coaches who maintain their NCCP certified or trained status will

earn two NCCP Professional Development points upon completion of this course.

Share your Success Story

Show us how you are implementing the Responsible Coaching Movement.

(https://forms.office.com/r/xU9uPHr5SY)

Let’s build from each other’s best practices.

NEXT ISSUE: December 2023
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As Responsible Coaching Movement Champion we ask that you:

Be proud and announce yourself as an RCM

Champion to your members.

Use the NEW RCM logo(s) and assets. Click here

to download RCM logos

Adding the logo to the footer to your site

depends on how your site is built. Learn how here.

Use the Hashtags #responsiblecoaching  #RCM

#MER #EntraînementResponsable.

Reach out any time with questions to sportsafety@coach.ca.

Frances Priest

Manager, Sport Safety

Coaching Association of Canada

Sarah Bennett

True Sport Coordinator

Canadian Centre for Ethics in Sport

If you have any questions, please contact us at sportsafety@coach.ca.

Support Services
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https://coach.ca/sites/default/files/2023-01/Support-Services-Sport-Safety-Helplines.pdf
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Bulletin trimestrielle - septembre 2023

Qu’est-ce que l’entraînement axé sur le participant?

Pour favoriser une culture sportive positive, nous encourageons les entraîneurs à adopter
une approche de l’entraînement axé sur le participant. Comme le nom l’indique, cette
démarche place le participant ou l’athlète au cœur du processus d’entraînement. Cela
signifie que l’entraîneur fonde ses décisions sur ce qui sera le plus utile pour le participant
sur le moment. L’entraîneur doit se poser les questions suivantes : « Compte tenu de la
situation physique, psychologique et sociale du participant, qu’est-ce qui, en ce moment,
serait le mieux pour lui? » et « Quelles seront les conséquences de ma décision sur le
participant sur les plans sportif et personnel?

 Les avantages de l’entraînement axé sur le participant
Les stratégies axées sur le participant profitent tant à l’entraîneur qu’au participant. Cette
approche :

Les caractéristiques de l’entraînement axé sur le participant stimule la créativité;
Favorise la pensée critique et l’autoréflexion;
Permet à l’entraîneur et au participant de se donner mutuellement de la rétroaction;
Redéfinit la réussite et les moyens de l’accomplir;
Favorise la prise de décision et la résolution de problèmes partagées;
Enseigne des compétences de vie et renforce le comportement éthique;
Améliore la performance et les chances de réussite;
Contribue à la croissance (personnelle et mutuelle) et à l’épanouissement de
l’entraîneur et du participant;
Protège le participant de dangers;
Protège l’entraîneur de fausses allégations
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Pour en savoir plus, consultez Creation-d'un-environnement-sportif-sain-pnce

Sport pur

Changer la culture demande un travail intentionnel. C'est l'engagement quotidien, cohérent
et continu de tous les membres à mettre en œuvre le mouvement Entraînements
responsables et à vivre les Principes de Sport pur qui créera la culture que vous
recherchez. 

Consultez l'infographie Sport pur : ça se vit ici pour entraîneurs pour découvrir comment
vous pouvez intégrer Sport pur dans votre entraînement - parce que le sport sain peut faire
une grande différence!
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Nouvelle formation en ligne disponible !

Le cours d'apprentissage en ligne l’Entraînement axé sur les valeurs : une approche Sport
pur est conçu pour les entraîneurs à tous les niveaux du sport.

Le cours initiera les entraîneurs à l'entraînement fondé sur les valeurs et à Sport pur,
élargira leur compréhension du développement à long terme et expliquera le lien entre
Sport sécuritaire et Sport pur. Les entraîneurs recevront des informations, des outils et des
approches de Sport pur pour la mise en œuvre d'un programme fondé sur les valeurs. Le
cours met l'accent sur la façon dont l'utilisation des Principes Sport pur permettra de créer
des expériences sportives positives et enrichissantes pour tous, avec des activités de
réflexion pour relier l'expérience personnelle de l'entraîneur à Sport pur. Et bien sûr, les
entraîneurs recevront des ressources pour mettre en pratique ce qu'ils ont appris.
Disponible dans Le casier pour 15,00 $, les entraîneurs qui maintiennent leur certification
ou leur formation du PNCE obtiendront deux points de développement professionnel
du PNCE à la fin de ce cours.

Partagez vos succès

Montrez-nous comment vous mettez en œuvre le mouvement Entraînement responsable. 
(https://forms.office.com/r/xU9uPHr5SY)
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Tirons parti des meilleures pratiques des uns et des autres.

PROCHAINE ÉDITION:  Décembre 2023

En tant que champion du mouvement Entraînement responsable, nous vous demandons
de :

D'être fier et de vous annoncer en tant que
champion du MER à vos membres.
Cliquez ici pour télécharger les logos du
RCMUtiliser le(s) NOUVEAU(x) logo(s) et les actifs
du MER.
Pour savoir comment faire, cliquez ici.L'ajout du
logo au pied de page de votre site dépend de la
façon dont votre site est construit.
#responsiblecoaching #RCM #MER #EntraînementResponsableles
HashtagsUtilisez
N'hésitez pas à nous contacter pour toute question à l'adresse
sportsafety@coach.ca

Frances Priest
Gestionnaire, sécurité dans le sport

Association canadienne des entraineurs

Sarah Bennett
Coordonnatrice Sport pur

Centre canadien pour l’éthique dans le
sport

Si vous avez des questions, veuillez nous contacter à l'adresse sportsafety@coach.ca

Services de soutien
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https://coach.ca/sites/default/files/2023-01/Services-de-soutien-Lignes-dassistance.pdf
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